

生命科學系大學部「專題研究」選修須知

Guidelines for Electing the "Undergraduate Research" Course in the Department of Life Sciences

114年1月15日系教學及課程委員會修訂

Amended in the Teaching and Curriculum Committee on Jan. 15, 2025.

一、「專題研究」課程目的在鼓勵本系大學部學生及早進入實驗室，體驗研究經驗，激發研究潛能與興趣。

1. The "Undergraduate Research" course aims to encourage undergraduate students in this department to join laboratories early, gain hands-on research experience, and cultivate research potential and interests.

二、本課程開設於大學部二年級下學期及三年級上學期，各1學分，二學期可以選擇不同指導教師。

2. This course is offered in the second semester of sophomore year and the first semester of junior year, with each semester carrying on one credit. Students could select different advisors for each term.

三、本課程先修科目為「實驗室安全衛生」。

3. The prerequisite for this course is the "Laboratory Safety and Health" course.

四、本課程之指導教師應符合下列資格之一：

(一) 本系專任/兼任教師或合聘且在本系開課之教師。

(二) 本院(生命科學院)研究所專任教師。

(三) 本校其他系/所研究領域與本系相關之專任教師。

4. Advisors for this course must meet one of the following qualifications:

(1) Full-time or adjunct teacher of this department, or jointly appointed faculty who offer courses in this department.

(2) Full-time teacher of the Graduate Institutes within the College of Life Sciences.

(3) Full-time teacher from other departments/institutes at the university whose research fields are related to this department.

五、選修本課程之學生於每學期第9週前繳交「專題研究」指導教師同意書至系辦公室，逾期未繳交，課程學期成績以不及格論處。指導教師資格為第四條第三項者，須於本系找一位專任教師擔任共同指導教師。

5. Students enrolled in this course must submit an "Undergraduate Research Advisor Agreement Form" to the department office by the 9th week of each semester. Failure to submit the form by the deadline will result in a failing grade for the semester. If the advisor falls under Section 4, Item (3), a full-time teacher from this department must be appointed as a co-advisor.

六、專題研究之主題、課程實際內容及進行方式由指導教師和修課學生共同協商決定，學期成績由所選定之指導教師評定分數。

6. The research topic, course content, and implementation methods shall be determined through mutual agreement between the advisor and the student. The final grade will be assessed by the advisor.



生命科學系選修「專題研究」指導教師同意書

Department of Life Sciences - Undergraduate Research Advisor Agreement Form

本人同意指導學生(I hereby agree to supervise a student from)

_____年級(Grade),學號(Student ID)_____,姓名(Name)_____

修習「專題研究」(for the course "Undergraduate Research".)

指導教師簽名(Advisor's Signature)：

_____年(Year)____月(Month)____日(Day)

※若中文版本與英文翻譯版本有任何差異，以中文版本為準。

※In the event of any discrepancies between the Chinese version and its English translation, the Chinese version shall prevail.